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Zasedání Rady Asociace krajů ČR v Nedvězí ve Středočeském kraji se 9. června zúčastnilo 12
hejtmanů a primátor hl. města Prahy. Jednání se zúčastnili také představitelé Svazu měst a obcí
ČR.

Jedním  z  hlavních  témat  jednání  byla  diskuse  o  výši  prostředků  pro  regionální  operační
programy pro plánovací období 2007-2013 a jejich rozdělení mezi jednotlivé regiony NUTS II.
„Usilujeme  o  to,  aby  podíl  prostředků  z  Evropské  unie,  plynoucí  do  regionálních  operačních
programů, dosáhl minimálně 20%. Jsme přesvědčeni, že kraje jsou schopny zajistit efektivní využití
těchto prostředků,“ uvedl předseda Asociace krajů ČR a hejtman Moravskoslezského kraje Evžen
Tošenovský. Toto stanovisko podpořili také přítomní zástupci Svazu měst a obcí ČR. „Společně
se  pokusíme  prosadit  převedení  prostředků  IOP  (Integrovaný  operační  program)  ve  prospěch
regionálních operačních programů. Oceňujeme také, že se daří nalézt shodu v této otázce na všech
úrovních samospráv,“ uvedl hejtman Zlínského kraje Libor Lukáš.

Členové  Rady  se  shodli  na  dalším  postupu  ve  vztahu  k  zákonu  o  veřejných  ústavních
zdravotnických zařízeních, který přes nesouhlas Senátu a veto prezidenta prosadila ještě před
volbami Poslanecká sněmovna Parlamentu ČR.  „Při  jednání  zastupitelstev jednotlivých krajů,
která se uskuteční ještě do konce června, předložíme návrh na podání ústavní stížnosti proti platnosti
tohoto  zákona,“  uvedl  hejtman  Středočeského  kraj  Ing.  Petr  Bendl.  „Chceme  také  prověřit
možnost předběžného opatření, které by platnost zákona pozastavilo, protože jsme přesvědčeni, že se
jedná  opravdu  o  špatnou  normu,  která  může  způsobit  velmi  vážné  problémy  v  krajském
zdravotnictví,“ doplnil Ing. Evžen Tošenovský.  

Vlastní  návrh  zákona  o  neziskových  organizacích,  který  kraje  připravily,  předloží
prostřednictvím vlastní legislativní iniciativy Pardubický a Zlínský kraj Poslanecké sněmovně
Parlamentu ČR.

Hejtmani  jednali  také  o  nabídce  velvyslance  ČR  při  EU  Jana  Kohouta  o  možnosti  využití
prostor Českého domu v Bruselu pro krajská zastoupení. V souvislosti s předsednictvím ČR
EU v roce 2009 se navíc uvažuje o rozšíření prostor Českého domu. Podle názoru hejtmanů
budou pro konečné rozhodnutí krajů určující finanční podmínky.

Primátor hl. m. Prahy seznámil hejtmany se záměrem uspořádat v letech 2016 případně 2020
Letní olympijské hry.  Hejtmani podpořili záměr zapojit do pořádání her také další regiony
České republiky.



 


